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Journalnr.... : 06.02.00 B.lbnr. 22635
Sagsbehandler : MM Sagsid/lbnr. 6216

REGULERING AF POSTRENDEN

Pkt.nr: 92

Fdm.

Økonomi: den indstillede løsning er indenfor budgettet.
Bilag: Notat af 20.02.1996, revideret 23.04.96 

Sagsfremstilling:
Sagen er startet i 1992 efter at et rørsammenbrud og en TV-in
spektion havde dokumenteret dårlig kvalitet af rørene i det rør
lagte vandløb. Der blev afsat i alt kr. 653.000 i budget 1993 og 
94 til vedligeholdelse, men ved mere detaljeret overslagsberegning 
blev det klart, at udgiften ville blive væsentligt større, hvad 
der fik forvaltningen til at undersøge reglerne nærmere.

Lovgrundlaget for beslutningen er vandløbsioven. Et grundprincip 
er, at eksisterende vandløb fortsat skal kunne aflede vand i samme 
mængde som hidtil. Afgørende er to begreber i vandløbsloven: ved
ligeholdelse og regulering. Vedligeholdelse består i løbende op
rensning og i rørlagte vandløb udskiftning af et par rør efter 
behov; vedligeholdelse betales for kommunevandløb af kommunen. 
Regulering består i ændringer i vandløbets skikkelse eller ud
skiftning af længere strækninger; betaling sker enten efter en 
partsfordeling, der fordeler udgiften på "interesserede parter", 
eller ved at kommunen afholder udgiften skattefinansieret. Det to 
former kan kombineres, så kommunen afholder en del, mens resten 
fordeles på parter.

Forvaltningen fik udarbejdet et udkast til et reguleringsprojekt, 
hvor det foreslås, at strækningen fra brønd 2 til fjorden lægges 
om i rør af samme dimension. Udkastet indeholdt oplæg til en 
partsfordeling, der inddrog hele det område, der afvander til 
Postrenden. Der blev holdt møde med de 7 grundejerforeninger i det 
topografiske opland om dette oplæg 15.09.94. Alle grundejerfore
ningerne afviste klart at medvirke til denne løsning, og afviste, 
at omlægningen kunne behandles som en reguleringssag. Miljøstyrel
sen har 14.09.95 stadfæstet byrådets afvisning af at udføre arbej
det som vedligeholdelse.

Siden er det afklaret, at den solidariske partsfordeling. der 
oprindelig var lagt op til, vil blive afvist ved en påklage til 
landvæsenskommissionen, da oplandet ikke er interesseret part i 
vandløbslovens forstand. Derimod forventes en fordeling mellem 
bredejere + senere tilkommet vand at blive stadfæstet. Denne model 
indebærer en stor udgift for de grunde, der ligger op til vandlø
bet, fx for en grund med 50 m vandløb i skel kr. 125.000 Bredejer
nes interesse skal bedømmes i forhold til den pligt, de efter 
vandløbsloven har til at tåle vandløbet. En rørlægning indebærer 
for dem en fordel, idet rørlægningen kræver betydeligt mindre 
areal end et åbent vandløb. En åbning af vandløbet vil være en 
billigere reguleringsform.
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Se bilag:
Punkt 1, om grundejeres og det offentliges opgaver efter vandløbs- 

loven for såvel offentlige som private vandløb.
Punkt 2, om historik omkring Postrenden.
Punkt 3, vandløb eller spildevandsanlæg.
Punkt 4, regulering eller vedligeholdelse i det konkrete tilfælde. 
Punkt 9, om partsfordeling,
08.06.95 blev der afholdt endnu et møde med grundejerforeningerne 
og deres konsulent. Grundejerforeningerne fastholdt, at kommunen 
bør udføre arbejdet som vedligeholdelse eller afholde udgiften 
skattefinansieret. Mødet lagde op til, at kommunen skulle gennem
føre en ny TV-inspektion for at skaffe et bedre bedømmelsesgrund
lag.
Se bilag:
Punkt 7, oversigt over grunderforeningernes holdning.
I oktober 1995 blev ledningen på ny TV-inspiceret. TV-båndet er 
bedømt af forvaltningen og kommunens rådgiver; desuden har de 
berørte sommerhusgrundejerforeninger fået en kopi af videobåndet, 
og deres rådgiver har i brev af 20.12.95 anbefalet kommunen at 
udarbejde en egentlig vedligeholdelsesplan, og at foretage ud
skiftning af ca. 50 m rørledning fordelt på 9 steder over en 
5-årig periode. Projektets samlede pris er overslagsmæssigt 2,5 
mill. kr. (men den er ikke færdigberegnet).
Se bilag:
Punkt 13, om økonomi.
Sagen er sidst behandlet i Teknik- og miljøudvalget 28.09.95, hvor 
TV-inspektion blev besluttet.
Se bilag:
Punkt 14, om forudgående behandling i udvalg og byråd.
Problematikken kan deles op i de nedenfor anførte punkter.
Ikke alle delemner er fuldt belyst på nuværende tidspunkt. Allige
vel er det foreliggende materiale tilstrækkeligt som beslutnings
grundlag for en afgørelse af, om der skal arbejdes videre med et 
reguleringsprojekt, og om der i givet fald skal finansieres efter 
en partsfordeling eller helt eller delvist skattefinansieret. 
Vandløbsloven anfører ikke nærmere retningslinier for, hvornår det 
offentlige bør/kan bidrage. Det ligger klart uden for lovens in
tentioner at kommunen bidrager ud fra et menneskeligt hensyn til 
de grundejere, der får en uoverskuelig udgift ved deres sommerhus 
- men det vil ikke være ulovligt.
Se bilag:
Punkt 1, om vandløbsloven. Punkt 7, oversigt over grundejerfore- 

ningernes rolle.
1. punkt:
Er sammenhængende ændring af ledningen (eller store dele heraf) 
nødvendig indenfor en overskuelig tidshorisont? Der kan forevises 
udvalgte sekvenser fra videobåndet, hvis udvalget ønsker det. "Ja" 
indebærer accept af reguleringsprojekt, og der må træffes afgørel
se af de forhold, der nævnes under 2. - 5. afgørelse. "Nej" inde
bærer accept af princippet om reparationer efter behov. 2. - 5. 
afgørelse kan undlades; men der må afsættes midler på budgettet i 
årene fremover.
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2. punkt (aktuelt, hvis projekt besluttets):
Skal betaling for projektet ske efter partsfordeling (§24, stk.l) 
eller afholdes helt eller delvist af kommunen (§24, stk.2)? Afgø
relsen vil danne præcedens, idet tilsvarende situationer vil opstå 
ved en række andre vandløb i bebyggede områder.
Grundejerforeningerne mener, at arbejdet bør udføres som ved
ligeholdelse, og at kommunen har forsømt vedligeholdelsen. Hvis 
kommunen fastholder, at der er tale om regulering, mener grund
ejerforeningerne, at kommunen bør betale.
Se bilag:
Punkt 7, oversigt over grundejerforeningernes holdning.
Punkt 8, oplistning af nu kendte rørlagte vandløb, hvor kommunal 

medvirken kan ønskes efter tilsvarende kriterier.
Punkt 9, kommentar til partsfordeling.
3. punkt (aktuelt hvis projekt besluttes)s
Skal vandløbet åbnes, eller erstattes af ny rørledning? Afgørelse 
om fremtidig skikkelse vil kunne påklages til Miljøstyrelsen (uan
set betalingsform), derfor er høring af bl.a. bredejere nødvendig.
Se bilag:
Punkt 10, fremtidig skikkelse.
4. punkt (aktuelt hvis der besluttes et projekt med rørlægning)s
Skal nederste strækning udelades fra projektet?
Skal projektet deles op i flere selvstændige faser?
Se bilag:
Punkt 11, opdeling af projekt.
5. punkt (aktuelt hvis der besluttes et projekt med 

partsfordeling):
Hvilken finansieringsmodel skal administrationen arbejde hen imod? 
Forfald på en gang, ad flere gange? Skal kommunen tilbyde en fi
nansieringsmodel?
Se bilag:
Punkt 12, finansiering.
Punkt 13, økonomi.
De to ingeniørfirmaer Dines Jørgensen & Co. og Miljøplan er til
sagt til kl. 9.00 med henblik på, at de kan kommentere ledningens 
tilstand.
Indstilling:
Med udgangspunkt i vandløbslovens regler anbefaler teknik- og 
miljøudvalg, økonomiudvalg og byråd - at der arbejdes videre med 
reguleringsprojektet for Postrenden
- at strækningen nedenfor Skansevej udelades,
- betaling skal ske efter en partsfordeling efter § 24, stk.l,
- partsfordelingen skal fordele hovedparten af udgiften mellem 
bredejerne efter længden på deres grund; en mindre part 
tillægges Kulhus Camping pga. tilledning af vand fra pladsens 
renseanlæg,
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- at bredejerne høres om projektet, både mht. skikkelse

(åben/lukket), mht. partsfordeling, mht. faseopdeling og mht. 
udelukkelse af nederste strækning.

TU har behandlet sagen den 28.03.96, nr. 82.
Udsætttes til næste møde.

BESLUTNING: ~

s L i.  **L  e~y~
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Pkt.nr: 93
Journalnr : 06.00.00 B.lbnr. 22945
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 6289 Fdm. init.

FORSIKRINGSSAG - HOVEDGADEN

Økonomi;
Bilag: Forsikringsrapport.

Sagsfremstilling:
Efter udførelse af lednings- og vejarbejder i forbindelse med 
trafiksanering af Hovedgaden etape I, har 3 grundejere anmeldt 
skader på deres ejendomme. Kommunens og amtets forsikringsselskab 
har besigtiget skaderne. Selskabet afviser skaderne. To afvises 
idet man ikke kan anerkende, at de er følge af arbejderne og en 
skade fordi erstatningsbeløbet er mindre end selvrisiko.

Indstilling:
Til drøftelse.

BESLUTNING:
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Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 6290

Journalnr 06.00.00 B.lbnr. 22946
Fdm. init.

BUDGETOPFØLGNING, SPILDEVANDSOMRÅDET

Økonomi:
Bilag; Budgetoversigt, investeringer.

Sagsfremstilling;
Det er besluttet, at fagudvalget hvert kvartal revurderer budget
tet, og overfor økonomiudvalget gør opmærksom på eventuelle æn
drede tendenser.

For så vidt angår spildevandsområdet, er der grund til at nævne to 
forhold, som har indflydelse på investeringsbehovet:

- Kloakeringen af kloakopland omfattende Christiansminde, Vænget, 
m.v. vil efter projektændring og justering af overslag blive ca. 
0,8 mio. kr. dyrere end det beløb, som er afsat.

- Ved at vælge decentral spildevandsrensning i område F, kan inve
steringerne i 1997 reduceres med 3 mio. kr.

Indstilling;
Den reviderede oversigt fremsendes til økonomiudvalget.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 06.03.00 B.lbnr. 21464
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 6023

STATUS - FÆRGELUNDEN RENSEANLÆG

Pkt.nr: 95

Fdm. init

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Færgelunden renseanlæg betjener en del af ejendommene i kloakop
land F.

I spildevandsplanen er området forudsat afskåret til Tørslev RA. 
eller, hvis det er mere hensigtsmæssig, decentral rensning og ud
ledning .

Færgelunden RA. er oprindeligt et privat anlæg, og der er så vidt 
vides aldrig truffet beslutning om kommunal overtagelse. Imidler
tid har kommunen passet anlægget i en lang årrække og Frederiks
borg Amt har optaget det som kommunalt anlæg.

Efter krav fra Amtet blev anlægget ombygget primo 1995, udgifterne 
er afholdt af kommunen.

Spørgsmålet er nu om kommunen formelt vil beslutte at overtage an
lægget .

Der er for ejendommen ikke betalt tilslutningsbidrag og der er kun 
opkrævet vandafledningsbidrag for een ejendom.

Der kan peges på følgende muligheder for løsning af de uklare for
hold:

a) Kommunen overtager anlægget formelt. Grundejerne er af den 
opfattelse, at kommunen reelt har overtaget anlægget da man i sin 
tid påtog sig driften, og er derfor ikke indstillet på at betale 
tilslutningsbidrag. Følges denne anskuelse, vil det være logisk at 
opkræve afledningsbidrag for perioden (normalt 5 år tilbaqe eller 
ca. kr. 6.000).

b) Kommunen overtager anlægget, idet de tilsluttede ejendomme 
godskrives et beløb for ledningsanlæg svarende til forskellen 
imellem tilslutningsbidrag på kr. 18.000 og det beløb der kan 
opkræves for perioden kr. 6.000, altså kr. 12.000 pr. ejendom for 
ledningsanlæg.

c) Kommunen fastholder, at anlægget er privat, tilbagebetaler 
afledningsbidrag for den ejendom, som har indbetalt, og påbyder 
ejerne at lovliggøre forholdene. Det nye anlæg, som kommunen har 
etableret kan flyttes/sælges, hvis grundejerne ikke vil overtage 
det. Prisen har været ca. kr 120.000 svarende til ca. 24.000 pr. 
ej endom.

Det kan bemærkes, at Golfklubben arbejder på projekt vedr. etable
ring af nedsivningsanlæg. Øvrige ejendomme i området har nedsiv
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ningsanlæg, som kan opretholdes, da der nu er vandforsyning i 
området. Det planlagte vandrehjem ligger i umiddelbar nærhed. 
Afledningsforholdene for denne ejendom er ikke helt afklaret.
Indstilling:
Udvalget foretager en vurdering af løsningsmodellerne og fremsen
der sagen til ØK.
TU har behandlet sagen den 30.11.95, nr. 322.
Udvalget vurderer, at anlægget må betragtes som et kommunalt anlæg 
og anbefaler over for byrådet at fastslå denne status. Som konse
kvens heraf opkræves afledningsafgift 5 år tilbage. Det anbefales 
tillige at iværksætte undersøgelse ved konsulent Rambøl & Hanne- 
mann af alternative muligheder (central/decentral) spildevandsre- 
novering for spildevands opland F.
Teknisk forvaltning den 04.12.95.
Udgift til konsulent kan holdes inden for de midler der er afsat i 
budgettet.
ØK har behandlet sagen den 11.12.95. nr. 296.
Økonomiudvalget anbefaler teknik- og miljøudvalgets indstilling af
30.11.95.
Byrådet har behandlet sagen den 19.12.95, nr. 294.
Byrådet godkender teknik- og miljøudvalgets indstilling af 30. 
nov. 1995. som anbefalet af økonomiudvalget.
Teknisk forvaltning den 19.02.96,
Det rådgivende ingeniørfirma Rambøll fremsender den 31.01.96 ABR- 
aftale.
Indstilling:
ABR-aftalen anbefales godkendt.
TU har behandlet sagen den 29,02,96, nr. 49.
Det anbefales overfor økonomiudvalget, at ABR-aftalen godkendes, - 
dog således at udgiftsrammen efter en drøftelse med firmaet kan 
nedsættes til kr. 50.000,-. Udgiften kan holdes inden for den 
beløbsramme der er godkendt til spildevandsanlæg.
ØK har behandlet sagen den 11.03.96, nr. 63.
Økonomiudvalget anbefaler teknik- og miljøudvalgets indstilling af
29.02.96.
Byrådet har behandlet sagen den 19,03.96, nr. 55.
Godkendt som anbefalet af økonomiudvalget den 11.03.96.
Teknisk forvaltning den 19.03.96.
Rapport fra Rambøll forventes at foreligge inden mødet. Den vil
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blive fremsendt til medlemmerne straks den foreligger. 
Indstilling;
Til drøftelse.
TU har behandlet sagen den 28.03.96, nr. 86.
Sagen genoptages på næste møde.
Teknisk forvaltning den 23.04.96.
Rapporten fra Rambøll peger helt klart på en decentral løsning. 
Samfundsøkonomisk er det den klart mest fordelagtige, og det vil 
være muligt at foretage udledning af spildevandet på en miljømæs
sig forsvarlig måde.
Indstilling;
Sagen fremsendes til ØK med anbefaling af en decentral løsning i 
det pågældende kloakopland.
BESLUTNING:
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Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 6291

KLOAKPROJEKT CHRISTIANSMINDE, VÆNGET M.FL.

Pkt.nr: 96

Fdm. init.

Økonomi t
Bilag: Kortudsnit.

Sagsfremstilling:
Byrådet godkendte den 21.06.94, at Christiansminde, Donekrogen, 
Skovriddergården og Vænget kloakeres efter det centrale princip, 
d.v.s. at spildevand fra disse ejendomme afskæres til Neder Dråby 
renseanlæg. Der er efterfølgende indgået aftale med firmaet Ram- 
bøll A/S om detailprojektering.

Der blev udarbejdet projekt, men udførelsen af arbejdet blev af 
budgetmæssige årsager udskudt. Arbejdet er medtaget på budget for 
1996, idet det samtidigt er forudsat, at projektet ændres, så 
indsigelser fra Frederiksborg Amt tages til efterretning. Det 
drejer sig om kloakering af ejendommene Fasangården, KFUM7s ferie
koloni m.fl.

Projektudvidelsen og almindelige prisstigninger betyder, at det 
nye overslag er ca. 0,8 mio. kr. dyrere end overslaget fra 1994. 
Udvidelsen betyder dog også, at der kan opkræves yderligere til
slutningsbidrag af størrelsesordenen 0,3 mio. kr. Nettoudgiften er 
således 0,5 mio. kr. større en tidligere budgetteret. Der vil være 
mulighed for at dele projektet i 2 faser, med udførelse af detail- 
kloak i Vænget i 1997. Afskæringen af Christiansminde, Donekrogen 
og Skovriddergården, Fasangården og KFUM7 ejendom kan da udføres 
indenfor den afsatte ramme

Indstilling:
Projektet fremsendes til økonomiudvalget med anbefaling af gennem
førelse af projektet, idet licitationsmaterialet udformes således, 
at der er mulighed for at udskyde kloakering af Vænget til begyn
delsen af 1997.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 06.15 B.lbnr. 22601
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 6203

BORTSKAFFELSE AF SPILDEVANDSSLAM

Pkt.nr: 97

Økonomi:
Bilag: Diverse materiale fra møderne i Frederiksværk og Hørsholm 

kommuner.

Sagsfremstilling;
I løbet af 1995 blev der sat eftertrykkelig fokus på det hensigts
mæssige i fortsat at udsprede spildevandsslam på landbrugsjord. 
Adskillige kommuner ønsker som en konsekvens heraf at sikre den 
fremtidige slamafsætning på en mere betryggende og stabil måde. I 
vort område har såvel Frederiksværk som Hørsholm kommuner iværksat 
initiativer. Jægerspris byråd må således nu tage stilling til 
hvilken strategi, der skal anlægges i forhold til de initiativer 
og muligheder der nu ligger for.

Slambehandlingen i Jægerpris kan kort beskrives således, -

Der produceres på de kommunale renseanlæg pr. år ca.:

Tørslev 800 tons
Neder Dråby 400 tons

Ialt 1.200 tons

Slammet har en gennemsnitlig tørstofprocent på 18-20%. Indholdet 
af tungmetal er relativt lavt, og der er ikke problemer med over
holdelse af de nugældende regler for bortskaffelse ved udspredning 
på landbrugsjord.

Der er imidlertid et opbevaringsproblem. Ved opbevaring af slammet 
i markstak gælder de samme regler som for husdyrgødning. Det vil 
sige, at man frem til 1999 kan opbevare slam i stakke på udspred
ningsstedet, forudsat at stakken ikke afgiver væske. Det medfører 
et krav om tørstofindhold på minimum 30%.

Jægerspris kommune har indgået aftale med lokal jordbruger om 
modtagelse af den mængde slam, som kommunen producerer. Det er 
indbygget i aftalen, at jordbrugeren inden oplagring blander slam
met med halm eller anden biomasse f.eks. haveaffald, således at 
tørstofindholdet kommer op på de 30% og at slammet derefter oplag
res i miler med det formål at opnå en vis kompostering. Ved kompo
steringen begrænses de lugtgener, der er ved den endelige udbring
ning på landbrugsjorden. Der vil også ved denne proces ske en vis 
hygiejnisering.

Kommunen betaler modtageren kr. 200 (excl. moms) pr. tons leveret 
slam og dette beløb dækker alle udgifter ved håndtering og iblan
ding af halm inkl. levering af halm. Hvis kommunen leverer biomas
se reduceres prisen med 50 kr. pr. tons.
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Kommunen udtager og analyserer prøver fra slammet (via LMK).
Frederiksværk kommune, møde vedr. slam den 04.03.96.
Frederiksværk kommune har besluttet at etablere et anlæg til tør
ring og evt. forbrænding af spildevandsslam. Kommunen har foreta
get diverse forundersøgelser herunder besigtigelser af lignende 
anlæg i Frankrig og Holland. Kommunen har lagt vægt på at anvende 
helt kendt teknologi.
Kommunen vil etablere et kommunalt aktieselskab omkring slambe
handlingen, allerede foretagne investeringer ved fjernvarmeværk 
vil blive udnyttet idet slamtørringen vil blive etableret i eksi
sterende bygninger.
Inden detailprojektering tilbydes andre kommuner at reservere 
plads i anlægget. Slambehandlingen tilbydes til en fast aftalt 
pris på kr. 250 pr. tons (excl. moms og evt. afgift). Det bemærkes 
at transport ikke er medregnet. Besked ønskes fra kommunerne inden 
uge 19.
Foranstående vil for Jægerspris kommune løse slamproblemet de år, 
hvor en aftale evt. skal løbe (10 år). Der vil alene være udgift 
forbundet med den konkrete afsætning, altså ingen anlægsudgifter.
Hørsholm kommune, møde om spildevandsslam den 29.02.96.
Hørsholm kommune har taget initiativ til at etablere et fælleskom
munalt samarbejde omkring tørring evt. forbrænding af slam. Der er 
således afholdt et opstartsmøde i Hørsholm den 29/2 1996. Der 
tænkes i det nordsjællandske område etableret et optimalt antal 
anlæg under "en eller anden selskabsform".
På mødet besluttedes, -
1. En konsulent anmodes om at udarbejde oplæg for en optimal 

slambehandling for de kommuner der er interesseret i at 
deltage.

2. Kommunerne skal give tilsagn om til denne rapport at betale 
1,50 kr. pr. indb.

3. Der nedsættes et forretningsudvalg til at fremme sagen (se 
ref. pkt. 11)

Indstilling:
Det indstilles, at der tages stilling til om Jægerspris kommune 
skal tilslutte sig et af de to initiativer.
TU har behandlet sagen den 28.03.96. nr. 85.
Udvalget ønsker ikke, at der på nuværende tidspunkt tages initia
tiv til ændringer på området.
Teknisk forvaltning den 23,04.96.
Kommunernes Landsforening har på møde fredag den 19.04.96 beslut
tet at kommunerne bør brænde spildevandsslam. Kommunernes Lands
forening vil arbejde for at slam betragtes som biomasse, der fri
tages for affaldsafgift. Kopi fra Dagbladet Jyllandsposten den 
23.04.96 vedlægges.
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Pkt.nr: 98
Journalnr.... : 07.01.05 B.lbnr. 22933
Sagsbehandler : HPS Sagsid/lbnr. 6288 Fdm. init

LICITATION FOR KØRSEL FRA GENBRUGSPLADS AF AFFALD

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Jægerspris Kommune har i dag aftaler med Renovadan/De Grønne Mil- 
jøbiler på kørsel af affald fra genbrugspladsen, storskraldsord
ningen, tømning af papir og glaskuber samt afhentning af olie- og 
kemikalieaffald fra private to gange om året.

Kørslen fra genbrugspladsen samt storskraldsordningen er indeholdt 
i skriftlig aftale der udløber 31. juli 1996. Det er aftalt med 
Renovadan/De Grønne Miljøbiler, at disse ordninger fortsætter 
uændret året ud.

De to øvrige ordninger løber på mundtlige aftaler efter udløb af 
tidligere skriftlige aftaler.

Teknik- og miljøudvalget har i møde den 30.11.95 godkendt, at 
storskraldsordningen reduceres fra nuværende 6 faste/tilkalde af
hentninger om året til en tilkaldeordning med fire afhentninger om 
året.

Forvaltningens bemærkninger:
Teknisk forvaltning har forespurgt AFAV og fået bekræftelse på, at 
AFAV vil være behjælpelig med udarbejdelse af licitationsmateriale 
og afholdelse af licitation for de fire ordninger. Det er hensig
ten, at de nye aftaler skal træde i kraft fra den 01.01.97.

Forvaltningen vil i samarbejde med AFAV vurdere om det er hen
sigtsmæssigt at udbyde de fire ordninger samlet eller som fire 
selvstændige aftaler.

Afhentning af storskrald udbydes som tilkaldeordning fire gange om 
året.

Kørslen fra genbrugspladsen, indsamling af papir og glas i kuber 
samt afhentning af olie- og kemikalieaffald fra private fortsætter 
og udbydes i uændret omfang.

Indstilling:
Det indstilles at anbefale overfor ØK/Byråd at

- de fire ordninger udbydes i licitation gældende fra den 01.01.97

- AFAV bistår med udarbejdelse af licitationsmateriale samt 
afholdelse af licitation.

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 99
Journalnr 07.01.05 B.lbnr. 22932
Sagsbehandler : HPS Sagsid/lbnr. 6287 Fdm. init.

V

FREMTIDIG FÆLLESKOMMUNAL INDSAMLING AF PAPIR OG PAP FRA ERHVERV

Økonomi:
Bilag: Debatoplæg fra AFAV 
Sagsfremstilling:
Regelgrundlag:
Bekendtgørelse nr. 882/1986 om indsamling af genanvendelige mate
rialer og produkter fra erhvervsvirksomheder

Bekendtgørelse nr. 131/1993 om bortskaffelse, planlægning og regi
strering af affald

Regulativ for indsamling af papir og pap fra erhverv

AFAVs bestyrelse har i møde den 23. februar 1996 godkendt debatop
læg til fremtidig fælleskommunal indsamling af papir og pap fra 
erhverv.

Forvaltningens bemærkninger:
Den fælleskommunale indsamling af papir og pap vil ikke binde 
virksomhederne til alene at benytte sig af den fælleskommunale 
ordning, men tillader at gamle aftaler mellem affaldsproducenter 
og transportører opretholdes.

Indstilling:
Det anbefales overfor ØK/Byråd at

- den fælleskommunale indsamlingsordning for papir og pap fra 
erhverv udbydes i licitation.

BESLUTNING:
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Journalnr.... s 07.04.00 B.lbnr. 22931
Sagsbehandler : HPS Sagsid/lbnr. 6286

UDVIDELSE AF GENBRUGSPLADSEN

Pkt.nr: 100

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
I budgettet for 1996 er afsat kr. 235.200 inklusiv overførte mid
ler fra 1995 til anlægsinvesteringer på genbrugspladsen.

Midlerne ønskes anvendt til at udvide det befæstede areal til 
opstilling af flere containere samt sikre bedre aflæsningsforhold 
til containerne. Det skal ske ved niveaudeling af pladsen på grund 
af terrænets hældning.

Teknisk forvaltning har den 14. april 1996 modtaget underhåndstil- 
bud fra en entreprenør på udvidelse af genbrugspladsen.

Det er endvidere hensigten, at personalet pa genbrugspladsen skal 
varetage afhentning af affald fra institutioner, offentlige skral
despande m.m. Til dette formål 
fra Materielgården.

Udvidelse
Kloak
Container
Brugt ladvogn
Ingeniør beregning
Uforudsete omkostninger_______
I alt

ønskes indkøbt en brugt VW-ladvogn

244.000 kr.
35.000 kr.
22.000 kr.
20.000 kr.
15.000 kr.
20.000 kr.

356.000 kr.

Afsat i budget 235.200 kr.
Restbeløb 120.800 kr.

Forvaltnincrens bemærkninger:
Som følge af ny kontrakt for kørsel med dagrenovation opnås en 
besparelse på dagrenovationsordningen i 1996, der kan dække merud
giften til udvidelse af genbrugspladsen indenfor den afsatte ramme 
for renovationsområdet.

Indstilling-;
Det indstilles at udvalget anbefaler overfor ØK

- at der indhentes et underhåndsbud mere

- at de afsatte anlægsmidler 235.200 kr. frigives til gennemførsel af 
de skiteserede udvidelser af pladsen samt indkøb af ladvogn

- at merudgifterne til anlæg 120.800 kr. finansieres via driftsbudget
tet .
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Journalnr.... : 02.00.01 B.lbnr. 21001
Sagsbehandler : HEJ Sagsid/lbnr. 5951

ETABLERING AF TELESTATION

Pkt.nr: 101

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Telecom Danmark fremsender ansøgning om tilladelse til etablering 
af telestation på arealet bag Sogneskolen, med samme placering som 
radiomast i forbindelse med radio Hornsherred.

Stationen består af en 35 m. høj sendemast, samt en radiocabine på 
12,54 m2, højde ca. 3 m.

Såfremt tilladelse kan imødekommes, vil der blive forhandlet om 
køb eller leje af jord.

Området er omfattet af byplanvedtægt nr. 12 og udlagt til stadion 
og træningsbaner.

Indstilling:
Til drøftelse - herunder udarbejdelse af lokalplan.

TU har behandlet sagen den 02.11.95, nr. 280.
Udvalget godkender projektet (Planloven) og anbefaler at arealet 
udlejes til Telecom Danmark.

Teknisk forvaltning den 17.01.96.
Den 2. jan. 1996 modtaget lejekontrakt til godkendelse fra Telecom 
Danmark.

Indstilling:
Fremsendes til økonomiudvalget med anbefaling.

TU har behandlet sagen den 25.01.96, nr. 28.
Tilbagesendes teknisk forvaltning med henblik på afklaring af 
ejerforhold m.v.

Teknisk forvaltning den 30.01.96.
Lejer meddeler telefonisk, at man ikke vil have indvendinger mod, 
at masten evt. ligeledes anvendes til lokal radioantennemast. 
Arealet der ønskes lejet er på ca. 30 m2. Den tidligere mast som 
radio Horns Herred anvendte vil blive nedrevet.

Indstilling.
Lejekontrakten indstilles godkendt - dog således, at der indføjes
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en bestemmelse der forpligtiger ejer til, at stille masten til 
rådighed for anden relevant telekommunikation.
I mangel af enighed om vilkårene for en evt. fremleje træffes 
beslutning herom af Jægerspris Kommune.
TU har behandlet sagen den 29.02.96, nr. 41.
Indstillingen tiltrædes.
Teknisk forvaltning den 23.04.96.
Den 10.04.96 modtaget fornyet lejekontrakt med ovennævnte betin
gelser indført.
Endvidere er i kontrakten anført, at masthøjden er ændret fra 35 m 
til 39 m.
Indstilling.
Til drøftelse.
BESLUTNING:
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Pkt.nr: 102

Journalnr 02.00.01 B.lbnr. 22903
Sagsbehandler : HEJ Sagsid/lbnr. 6279 Fdm. init

MATR. NR. 12 s, GERLEV, ENGLODDEN 7

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Ejeren af ovennævnte ejendom Ragner Nielsen, Holmbladsgade 24, 
2300 København S ansøger om tilladelse til at opføre en helårsbo
lig på ejendommen. * -

Ejendommen er beliggende i landzone med østligt skel mod boligom
råde GB3 .

Indstilling:

Fremsendes Frederiksborg Amt uden anbefaling.

BESLUTNING:
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Journalnr.... s 02.00.04 B.lbnr. 22902
Sagsbehandler : HEJ Sagsid/lbnr. 6278

MATR. NR. 6b, BARAKKERNE, REVELINEN 15

Pkt.nr: 103

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling;
Kong Frederik VII's Stiftelse fremsender ansøgning af 28.03.96 
vedrørende ovennævnte ejendom (Goldbjerghuset).

Huset ønskes nedlagt som helårsbolig og der ansøges om fremtidig 
anvendelse således:

1) Sommerhus for Stiftelsens børnehjem.

2) Jagthus for jagtlejerne af Fællesskoven.

Ejendommen er beliggende i sommerhusområde.

Indstilling:
Til drøftelse.

BESLUTNING:

n k 4*r
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Dagsorden for LUKKET møde i

TEKNISK UDVALG

Torsdag, den 02. maj 1996, kl. 09.00 i udvalgslokale XI

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 104 til 104 incl.

DAGSORDEN FOR MØDETi
Pkt.nr. 104 HELÅRSBEBOELSE AF SOMMERHUS PÅ

ANSØGNING



Følgende sager er afgjort af udvalgsformanden og derfor taget a f dagsordenen.
Anlæg af sti bag Rugtoften i Landerslev: Økonomi: kr. 20.000,-

Sagen videresendes til budgetforhandlingerne 
for 1997.

Renovering og oprensning af Gadekær i Gerlev: Økonomi: kr. 15.000,-
Sagen videresendes til budgetforhandlingerne 
for 1997.

Afholdelse af vejsyn på Lille Lyngerupvej: Datoen er fastsat til torsdag den 6. juni 1996 
kl. 16.00.

Matr. nr. 4 dk, Over Dråby, Dråbyvej 108: Ansøgning om tilladelse til opførelse af 
garage 1,0 m fra naboskel (min. 2,50 m). u 
Der meddeles afslag.

Matr. nr. 4 ak, Barakkerne, Rolf Krakasvej 7: Ansøgning om tilladelse til opførelse af 
carport mJ udhus placeret ca. 1,0 m ffa skel 
mod vej og direkte i naboskel. 1 / 
Krav om min. 2,5 m til naboskel og min. 6,0 
m fra skel mod vej fastholdes.

Matr. nr. 9 a, Landerslev, Orebjervej 5: Ansøgning om opstilling af husstandsmølle. 
Naturklagenævnet har stadfæstet amtets ^ 
godkendelse af en max. 15 m høj mølle.

Matr. nr. 3 g, Dalby by, Storgårdsvej: Ansøgning om opførelse af et enfamilieshus i 
landzone. Naturklagenævnets afgørelse u 
stadfæster det af amtet meddelte afslag.

Matr. nr. 11 df, Bakkegårde, Grantoften 1: Ansøgning om tilladelse til opførelse af 
carport 0,3 m fra skel mod vej (min. 6,0 m). 
Der meddeles afslag.

Over Dråby Kirke, midlertidig godkendelse af pavillon: Godkendes. ^

Matr. nr. 3 o, 3 p , Troldegårde, Trekanten 5 og 7: Ansøgning om tilladelse til opførelse af
dobbelt carport over skel. Min. afstand til 
naboskel 2,5 m.
Der meddeles afslag.



Matr. nr. 13 r, Dalby by, Degnersvej 12: Ansøgning om tilladelse til opførelse af 
carport i skel ( min. 2,5 m). i
Der meddeles afslag.

Matr. nr. 3 aæ, Neder Dråby, skyttevej 1:

Matr. nr. 8 dz, Tørslev, Kystsvinget 13:
S

9'

r T ' T /

Ansøgning om bibeholdelse af carport. ^
Carporten er beliggende ca. 1,7 m fra skel tf.4yi&1
mod vej ( min. 6,0 m). /
Godkendes under hensyntagen til lokale i 
forhold.

Ansøgning om tilladelse til opførelse af X
obbelt carport 2,0 m fra skel mod vej (min. .

6,0 m). ^
Godkendes under hensyn til lokale forhold.


